



HAUT-COMMISSARIAT AUX DROITS DE L'HOMME • OFFICE OF THE HIGH COMMISSIONER FOR HUMAN RIGHTS
PALAIS DES NATIONS • 1211 GENEVA 10, SWITZERLAND
www.ohchr.org • TEL: +41 22 917 9000 • FAX: +41 22 917 9008 • E-MAIL: registry@ohchr.org

REFERENCE:

To relevant non-governmental organizations

11 January 2017

Dear Sir/Madam,

I write concerning resolution 20/2 of the Human Rights Council on “Conscientious objection to military service”. The resolution is attached for ease of reference.

In operative paragraph 1 of the resolution, the Human Rights Council requested the Office of the High Commissioner for Human Rights “to prepare, in consultation with all States, relevant United Nations agencies, programmes and funds, intergovernmental and non-governmental organizations and national human rights institutions, a quadrennial analytical report on conscientious objection to military service, in particular on new developments, best practices and remaining challenges”. The next report will be submitted to the Council’s thirty-fifth session in June 2017.

Accordingly, I would be most grateful to receive from your Organization any relevant information to be included in the report in compliance with the request made in Human Rights Council resolution 20/2.

The Office of the High Commissioner for Human Rights would be grateful if any information your Organization may wish to provide could be sent by 13 February 2017 to: OHCHR-United Nations Office at Geneva, CH-1211 Geneva 10, Switzerland, e-mail registry@ohchr.org

Inputs received from stakeholders will be made available for consultation on the Office’s website at www.ohchr.org.

Yours sincerely,

Nathalie Prouvez
Chief

Rule of Law and Democracy Section
Rule of Law, Equality and Non-Discrimination Branch



HAUT-COMMISSARIAT AUX DROITS DE L'HOMME • OFFICE OF THE HIGH COMMISSIONER FOR HUMAN RIGHTS

PALAIS DES NATIONS • 1211 GENEVA 10, SWITZERLAND

www.ohchr.org • TEL: +41 22 917 9000 • FAX: +41 22 917 9008 • E-MAIL: registry@ohchr.org

REFERENCE:

Aux organisations non-gouvernementales

11 janvier 2017

Madame, Monsieur,

Au paragraphe 1 de la résolution 20/2 du Conseil des droits de l'homme intitulée « Objection de conscience au service militaire » (ci-jointe pour référence), le Conseil des droits de l'homme demande au Haut-Commissariat des Nations Unies aux droits de l'homme « d'élaborer, en consultation avec tous les États, organismes, programmes et fonds compétents des Nations Unies, organisations intergouvernementales et non gouvernementales, et institutions nationales des droits de l'homme, un rapport analytique quadriennal sur l'objection de conscience au service militaire, en particulier les faits nouveaux, les meilleures pratiques et les problèmes persistants en la matière ». Le prochain rapport sera soumis au Conseil à sa trente-cinquième session en juin 2017.

A cet égard, je vous serais reconnaissante de nous communiquer toute information pertinente, afin de permettre au Haut-Commissariat des Nations Unies aux droits de l'homme de faire rapport à ce sujet, conformément au paragraphe 1 de la résolution 20/2.

Le Haut-Commissariat des Nations Unies aux droits de l'homme vous serais reconnaissant de lui fournir toute information pertinente au plus tard **le 13 février 2017** à : HCNUDH-Office des Nations Unies à Genève, CH-1211 Genève 10, Suisse, e-mail registry@ohchr.org

Les informations reçues seront disponibles pour consultation sur le site web du Haut-Commissariat des Nations Unies aux droits de l'homme (www.ohchr.org).

Veillez agréer, Madame, Monsieur, l'expression de mes meilleures salutations.

Nathalie Prouvez

Chef de la Section de l'état de droit et de la démocratie
Service de l'état de droit, de l'égalité et de la non-discrimination
Division de la recherche et du droit au développement